



الاتحاد البرلماني الدولي  
من أجل الديمقراطية، من أجل المجتمع.

هاتف: +41 22 919 41 11

فاكس: +41 22 919 41 60

postbox@ipu.org

شارع بوميه 5

صندوق البريد 330

1218 لو غراند-ساكونكس

جنيف - سويسرا

www.ipu.org

## ما الذي يلزم للوصول إلى التكافؤ بين الرجال والنساء

(الجندي) في المشاركة السياسية في عالم

ما بعد جائحة كوفيد-19؟

الثلاثاء 23 آذار/ مارس 2021، فعالية افتراضية

جنيف، 25 شباط/ فبراير 2021

سيدتي الرئيسة،

سيدي الرئيس،

مكتب

الأمين العام

إنّ الاجتماع البرلماني للدورة الخامسة والستين للجنة وضع المرأة، سوف يُعقد افتراضياً في 23 آذار/ مارس 2021. سيتم استضافة هذه الفعالية من قِبل الاتحاد البرلماني الدولي وهيئة الأمم المتحدة للتكافؤ بين الرجال والنساء (الجندي) وتمكين المرأة. وسيساهم الاجتماع في الموضوع الرئيسي للهيئة، وهو مشاركة المرأة الكاملة والفعالة وصنعها للقرارات في الحياة العامة، فضلاً عن القضاء على العنف، من أجل تحقيق التكافؤ بين الرجال والنساء (الجندي) وتمكين جميع النساء والفتيات. كما ستعزز النتائج والتوصيات الرئيسية للاجتماع البرلماني المساهمات التي لديها منظور التكافؤ، في الاجتماع القادم للجمعية العامة الـ 142 للاتحاد البرلماني الدولي (أيار/مايو 2021).

إنّ موضوع الاجتماع البرلماني يتلخّص في "ما الذي يلزم للوصول إلى التكافؤ بين الرجال والنساء (الجندي) في المشاركة السياسية في عالم ما بعد جائحة كوفيد-19؟". وسوف يوفر الاجتماع منبراً لتقييم التطورات الأخيرة حول مشاركة المرأة في البرلمان، واستكشاف تأثير جائحة "كوفيد-19" على وصول المرأة إلى البرلمان في عام 2020، وتحديد الإجراءات البرلمانية ذات الأولوية من أجل إحراز مزيد من التقدم نحو تحقيق التكافؤ بين الرجال والنساء (الجندي) في المشاركة السياسية.

وستجمع هذه الفعالية أعضاء البرلمان من جميع أنحاء العالم، لتبادل الممارسات الجيدة بشأن تحقيق التحديات التي تواجه تحقيق التكافؤ بين الرجال والنساء (الجندي) في برلماناتهم والتغلب عليها، لا سيما في ضوء الآثار الجندرية للوباء. ويهدف هذا الاجتماع إلى تحفيز الحوار الذي يمكن أن يساعد على زيادة الإرادة السياسية



والإجراءات التحويلية نحو تحقيق التكافؤ بين الرجال والنساء (الجندي) في المشاركة السياسية. وسيتيح الاجتماع أيضاً فرصة للمساهمة في مناقشات لجنة وضع المرأة.

لقد أرفقتُ جدول أعمال الاجتماع والوثائق ذات الصلة، والموجودة أيضاً ضمن هذا الرابط:

<https://www.ipu.org/event/what-will-it-take-reach-gender-parity-in-political-participation-in-post-covid-19-world>

أشجع وبقوة برلمانكم على حضور الاجتماع البرلماني للاتحاد البرلماني الدولي وهيئة الأمم المتحدة للمرأة، ولا سيما أعضاء البرلمان من الذكور والإناث، وخاصة رؤساء وأعضاء الهيئات للمساواة بين الرجال والنساء (الجندي)، الشؤون القانونية أو لجان حقوق الإنسان.

مع فائق الاحترام،

مارتن تشونغونغ

الأمين العام





Inter-Parliamentary Union  
For democracy. For everyone.

+41 22 919 41 11  
+41 22 919 41 60  
postbox@ipu.org

Case postale 330  
1218 Le Grand-Saconnex  
Geneva – Switzerland  
www.ipu.org

Office of the  
Secretary General

# What will it take to reach gender parity in political participation in a post-COVID-19 world?

Tuesday 23 March 2021, virtual event

Geneva, 25 February 2021

Dear Madam President,  
Dear Mr. President,

The Parliamentary Meeting at the 65th session of the Commission on the Status of Women will be held virtually, on 23 March 2021. It will be hosted by the Inter-Parliamentary Union (IPU) and the United Nations Entity for Gender Equality and the Empowerment of Women (UN Women). The Meeting will contribute to the Commission's main theme, *Women's full and effective participation and decision-making in public life, as well as the elimination of violence, for achieving gender equality and the empowerment of all women and girls*. Key findings and recommendations of the Parliamentary Meeting will also feed into contributions with a gender equality perspective for the upcoming 142nd Assembly of the IPU (May 2021).

The theme of the Parliamentary Meeting is "**What will it take to reach gender parity in political participation in a post-COVID-19 world**". The Meeting will offer a platform to take stock of recent developments in women's participation in parliament, explore the impact of COVID-19 on women's access to parliament in 2020 and identify priority parliamentary actions to further progress towards gender parity in political participation.

The event will gather Members of Parliament from around the world to share good practices on achieving and overcoming challenges to reaching gender parity in their respective parliaments, especially in light of the gendered impacts of the pandemic. The event aims to stimulate dialogue that can help scale up political will and transformative actions towards gender parity in political participation. The Meeting will furthermore provide an opportunity to contribute to the debates of the CSW.

I enclose the agenda of the meeting and other relevant documents, which are also available at <https://www.ipu.org/event/what-will-it-take-reach-gender-parity-in-political-participation-in-post-covid-19-world>.

I strongly encourage your Parliament to attend the IPU – UN Women Parliamentary Meeting, in particular both male and female members of parliament, especially chairpersons and members of gender equality, legal affairs or human rights committees.

Yours sincerely,

Martin Chungong  
Secretary General